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§ 10 Information om kommunens arbete med våld i nära 
relation 

Beskrivning av ärendet 
Monica Lundkvist, biträdande HR-chef berättar att Habo kommun som 
arbetsgivare har gjort en stor satsning inom ämnet våld i nära relation. Målet 
med satsningen har bland annat varit att höja kunskapsnivån hos medarbetarna, 
stärka chefer i att våga fråga sina medarbetare om våld i nära relation och att 
arbeta förebyggande mot ohälsa och därmed även sänka sjuktalen. 

Det har varit en föreläsning för samtliga chefer, HR-enheten har tagit fram ett 
APT-kit för cheferna att ta ämnet vidare till arbetsplatserna, mall för 
omtankessamtal har tagits fram och frågorna till medarbetarsamtalen har 
kompletterats med frågor kring ämnet. 

HR-enheten ser att insatserna redan har gett effekt. Chefer vittnar om att 
personer har vågat berätta och de har förmedlat kontakt vidare till olika 
hjälporganisationer. 

Karin Wennblom, anhörigsamordnare informerar om att ett uppdrag hon har är 
att förebygga och förhindra våld i nära relation. Karin har tagit initiativ till ett 
nätverk som inkluderar näringsliv, föreningsliv, kyrkorna, kommunpolis och 
kommunens förvaltningar.  

Karin berättar vidare att samhälle tidigare fokuserat på främst våldets 
konsekvenser istället för dess orsaker och en del i det förebyggande arbetet är 
att utmana skadliga och begränsande idéer om vad som är maskulint eller 
feminint. 

Karin arbetar även fram en rutin för att ställa frågor om våld inom bland annat 
socialtjänsten. Rutin ska innehålla bland annat hur man inleder ett samtal om 
våld och hur man hanterar svaret. 

_____  
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§ 11 Rapportering från styrgruppen för Hälsocenter 

Beskrivning av ärendet 
Anders Ströberg rapporterar från styrgruppen för Hälsocenter. Hälsocenter har 
haft 42 inskrivna klienter sedan den omstart som gjordes för cirka ett år sedan. 
Utgångsläget är att klienterna ska vara inskrivna i sex månader men det är inte 
alltid det fungerar i praktiken. 

Individerna får hjälp med bland annat vardagsstruktur, kost och träning. De 
flesta kommer till hälsocenter på eget initiativ men möjligheten finns även att 
vårdcentralen kan hänvisa patienter till hälsocentret. 

Aktuell utveckling är bland annat 50 % tjänst där tjänsten köps av Mullsjö 
kommun, regionen finansierar 30 %. En annan satsning är gruppverksamhet 
enligt NOVA som är en förberedelse inför arbetslivsinriktade insatser för 
personer som står långt ifrån arbetsmarknaden. Även gruppverksamhet för 
äldre som görs i samarbete med kommunens frivilligsamordnare. 

_____  
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§ 12 Kultur på recept – forskningsresultat och upplägg 

Beskrivning av ärendet 
Paula Bergman, folkhälsoutvecklare berättar om den forskning som hon har 
gjort inom ämnet kultur på recept (KUR), Health promoting potential of Arts 
on prescription.  

Syftet med Paulas avhandling var att utforska deltagarnas upplevelser av KUR 
och att statistiskt mäta effekterna på psykisk hälsa och välbefinnande bland 
personer som är sjukskrivna på grund av psykisk ohälsa och/eller långvarig 
smärta. 

Resultatet visade på en signifikant minskning av stress, ångest och depression 
över tid jämfört med kontrollgruppen. 

Paula presenterar även förslag på ny organisering och finansieringsmodell för 
KUR. Förslaget är att Skådebanan tar över ansvar för läns- och lokal KUR-
koordinering (50 % tjänst) och att medel för att finansiera KUR i länet tas från 
tilldelade länsgemensamma medel för att uppnå uppsatta mål i strategierna mot 
ofrivillig ensamhet och psykisk hälsa och suicidprevention. 

_____ 
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